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 ستخلصالم

 

الوعي الأمني والمسئولية الاجتماعية  كل من عن مستوىهدف البحث الحالي إلى الكشف 

إلى  كما هدف .دةالمرحلة الثانوية بمحافظة ج معلمي ومعلماتعينة من  الإرهاب لدىالوقاية من و

بجانب  ،الوقاية من الإرهاب وكل من الوعي الأمني والمسئولية الاجتماعيةبين  التحقق من العلاقة

 -وء بعض المتغيرات الديموغرافية )الجنسفي متغيرات البحث في ض وجود فروقالتحقق من 

 . دةوية بمحافظة جنالمرحلة الثالدى عينة من معلمي ومعلمات  (سنوات الخبرة -الاقتصاديالمستوى 

ض تحقق من فرول. ولناث(من الإ 150ذكور، من ال 150فحوص منهم )م (300وبلغ حجم العينة )

الوقاية من مقياس و المسئولية الاجتماعيةمقياس و الوعي الأمنيالباحثة مقياس  أعددتالبحث 

ة رجالوعي الأمني بد عن وجودالبحث نتائج  ت، وقد كشفالباحثةمن إعداد ، وجميعها الإرهاب

لية اعبدرجة متوسطة، وأن الوقاية من الإرهاب تطبق بدرجة  توجدالمسئولية الاجتماعية  عالية، وأن

د علاقة ارتباطية طردية دالة ووجحافظة جدة، ولدى كل من معلمي ومعلمات المرحلة الثانوية بم

الثانوية بمحافظة  مات المرحلةومعلمعلمي  الإرهاب لدىالوعي الأمني والوقاية من إحصائيا بين 

 المسئولية الاجتماعية والوقاية من الإرهابجود علاقة ارتباطية طردية بين عن و أيضا   تكشفو جدة.

 .لدى عينة البحث

تعزى إلى المتغيرات  الوعي الأمنيوجود فروق في مستوى  عدم النتائج عن تكما كشف

وجود عدم أيضا  النتائج . وأظهرت(الخبرة نوات، سالاقتصاديالمستوى الجنس، الديموغرافية )

إلى المتغيرات الديموغرافية )الجنس، المستوى تعزى  المسئولية الاجتماعيةوى فروق في مست



الوقاية من فروق في مستوى  عدم وجود نتائج البحث كشفتكما  ،(، سنوات الخبرةالاقتصادي

 .، سنوات الخبرة(الاقتصاديوى لمستتعزى إلى المتغيرات الديموغرافية )الجنس، ا الإرهاب

المقترحات  وبعض يةملات العوفي ضوء نتائج البحث، قدمت الباحثة العديد من التوصي

 البحثية.
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Abstract  

     The aim of this research is to reveal the level of security awareness, 

social responsibility and the prevention of terrorism among a sample of 

secondary school teachers in Jeddah. It also aimed to investigate the 

relationship between the prevention of terrorism and both security awareness 

and social responsibility, as well as to check for differences in the research 

variables in the light of some demographic variables (gender - economic 

level - years of experience) among a sample of male and female teachers of 

secondary school in Jeddah. The sample size was (300) member (150 males, 

150 females). In order to verify the hypotheses of the researcher, the 

researcher used the Security Awareness Scale, the Social Responsibility 

Scale and the Terrorism Prevention Scale, all of which were prepared by the 

researcher. 

       The most important results were as follows: The results revealed the 

existence of security awareness to a high degree, and that social 

responsibility exists medium, and that prevention of Terrorism is highly 

applied to both secondary school teachers in Jeddah province, and there is a 

statistically significant positive correlation between security awareness and 

prevention of terrorism among secondary school teachers in Jeddah 

province. The results also revealed a positive correlation between social 

responsibility and the prevention of terrorism in the research sample. 

      The results also revealed that there are no differences in the level of 

security awareness due to demographic variables (gender, economic level, 

years of experience). The results also showed no differences in the level of 

social responsibility due to demographic variables (gender, economic level, 

years of experience). The results also revealed that there are no differences 

in the level of prevention of terrorism due to demographic variables (gender, 

economic level, years of experience). 

       In the light of the results of the research, the researcher made several 

recommendations, and made some research proposal. 


